

and the observations and recommendations of the Council thereon transmitted to the General Assembly.

(4) Committee on Arrangements for consultation with non-governmental Organizations

Resolution adopted on 16 February 1946.

1. THE GENERAL ASSEMBLY having recommended:

"(a) That the Economic and Social Council should as soon as possible adopt suitable arrangements enabling the World Federation of Trade Unions and the International Co-operative Alliance as well as other international non-governmental organizations whose experience the Economic and Social Council will find necessary to use, to collaborate for purposes of consultation with the Economic and Social Council

(b) That the Economic and Social Council should likewise adopt as soon as possible suitable arrangements enabling the American Federation of Labor as well as other national and regional non-governmental organizations whose experience the Economic and Social Council will find necessary to use, to collaborate for purposes of consultation with the Economic and Social Council".

2. THE ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL taking note of this recommendation, therefore, appoints a Committee composed of, in addition to the President of the Council, the members of the Council for China, Cuba, France, Greece, Lebanon, Peru, Ukraine, United Kingdom, United States of America, Union of Soviet Socialist Republics, and Yugoslavia, to submit:

(a) detailed proposals to the next session of the Council to implement the recommendation of the General Assembly regarding international, national and regional non-governmental organizations; and

(b) in particular, proposals to implement the recommendation of the General Assembly regarding the organizations specifically mentioned in the resolution.

(5) Commission on Human Rights and Subcommission on the Status of Women

Resolution of the Economic and Social Council of 16 February 1946 (document E/20 of 15 February 1946), on the establishment of a Commission on Human Rights and a subcommission on the Status of Women, supplemented by the action taken by the Council on 18 February 1946, completing paragraphs 6 and 7 of section A and paragraphs 4 and 5 of section B concerning the initial composition of these bodies.

Section A.

1. The Economic and Social Council, being charged under the Charter with the responsibility of promoting universal respect for, and observance of, human right and fundamental freedoms for all without distinction

ses observations et recommandations à l'Assemblée générale.

(4) Comité chargé d'étudier les dispositions à prendre en vue de la Consultation d'organisations non gouvernementales

Résolution adoptée le 16 février 1946.

1. L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE ayant recommandé:

"(a) Que le Conseil économique et social prenne dès que possible les dispositions qui conviennent pour permettre à la Fédération syndicale mondiale et à l'Alliance internationale coopérative ainsi qu'aux autres organisations non gouvernementales à caractère international à l'expérience desquelles il estimera nécessaire de faire appel, d'apporter au Conseil économique et social leur collaboration à des fins consultatives.

(b) Que le Conseil économique et social prenne également, dès que possible, les dispositions qui conviennent pour permettre à la Fédération américaine du travail, ainsi qu'aux autres organisations non gouvernementales à caractère national ou régional, à l'expérience desquelles il jugera nécessaire de faire appel, de fournir au Conseil économique et social leur collaboration à des fins consultatives."

2. Le CONSEIL ECONOMIQUE ET SOCIAL, tenant compte de cette recommandation, nomme donc un Comité comprenant, outre le Président du Conseil, les membres siégeant au Conseil pour la Chine, Cuba, les Etats-Unis d'Amérique, la France, la Grèce, le Liban, le Pérou, le Royaume-Uni, l'Ukraine, l'Union des Républiques socialistes soviétiques et la Yougoslavie, qui est chargé de présenter:

(a) des propositions détaillées à la prochaine session du Conseil en vue de donner effet à la recommandation de l'Assemblée générale concernant les organisations non gouvernementales de caractère international, national ou régional; et

(b) en particulier des propositions ayant pour objet de donner effet à la recommandation de l'Assemblée générale en ce qui concerne les organisations expressément désignées dans la résolution.

(5) Commission des Droits de l'Homme et Sous-commission de la Condition de la Femme

Résolution du Conseil économique et social du 16 février 1946 (document E/20 du 15 février 1946) concernant la création d'une Commission des droits de l'homme et d'une sous-commission de la condition de la femme, et décisions complémentaires prises par le Conseil le 18 février 1946 touchant les paragraphes 6 et 7 de la section A et les paragraphes 4 et 5 de la section B relatifs à la composition initiale de ces organes.

Section A.

1. Le Conseil économique et social, étant chargé, aux termes de la Charte, de favoriser le respect universel et effectif des droits de l'homme et des libertés fondamentales pour tous sans distinction de race, de sexe, de

as to race, sex, language or religion, and requiring advice and assistance to enable it to discharge this responsibility,

ESTABLISHES A COMMISSION ON HUMAN RIGHTS.

2. The work of the Commission shall be directed towards submitting proposals, recommendations and reports to the Council regarding:

(a) an international bill of rights;

(b) international declarations or conventions on civil liberties, the status of women, freedom of information and similar matters;

(c) the protection of minorities;

(d) the prevention of discrimination on grounds of race, sex, language or religion.

3. The Commission shall make studies and recommendations and provide information and other services at the request of the Economic and Social Council.

4. The Commission may propose to the Council any changes in its terms of reference.

5. The Commission may make recommendations to the Council concerning any subcommission which it considers should be established.

6. Initially, the Commission shall consist of a nucleus of nine members appointed in their individual capacity for a term of office expiring on 31 March 1947. They are eligible for re-appointment. In addition to exercising the functions enumerated in paragraph 2, 3 and 4, the Commission thus constituted shall make recommendation on the definitive composition of the Commission to the second session of the Council.

7. The Council hereby appoints the following persons as initial members of the Commission:

Mr. Paal Berg..... (Norway)
 Professor René Cassin..... (France)
 Mr. Fernand Dehousse..... (Belgium)
 Mr. Victor Paul Haya de la Torre... (Peru)
 Mr. K. C. Neogi..... (India)
 Mrs. Franklin D. Roosevelt,
 (United States of America)

Dr. John C. H. Wu⁽¹⁾..... (China)
 and, in addition, persons whose names will be transmitted to the Secretary-General not later than 31 March 1946 by the members of the council for the USSR and Yugoslavia.⁽²⁾

Section B

1. The Economic and Social Council, considering that the Commission on Human Rights will require special advice on problems relating to the status of women,

ESTABLISHES A SUBCOMMISSION ON THE STATUS OF WOMEN.

2. The subcommission shall submit proposals, recommendations, and reports to the Commission on Human Rights regarding the status of women.

(1) In accordance with the procedure laid down by the Economic and Social Council, Dr. C. L. Hsia has since been nominated in place of Dr. John C. H. Wu.

(2) Dr. Jerko Radmilovic has since been nominated by the Member of the Council for Yugoslavia.

langue ou de religion, et ayant besoin d'avis et d'assistance pour s'acquitter de cette tâche,

CRÉE UNE COMMISSION DES DROITS DE L'HOMME.

2. La Commission aura pour tâche de présenter au Conseil des propositions, recommandations et rapports concernant:

(a) une déclaration internationale des droits de l'homme;

(b) des déclarations ou conventions internationales sur les libertés civiles, la condition de la femme, la liberté de l'information et les questions analogues;

(c) la protection des minorités;

(d) la prévention des distinctions fondées sur la race, le sexe, la langue ou la religion.

3. La Commission fera des études, formulera des recommandations, fournira des informations et rendra d'autres services, à la demande du Conseil économique et social.

4. La Commission pourra proposer au Conseil d'apporter des modifications à son mandat.

5. La Commission pourra faire des recommandations au Conseil relativement à la création de toute sous-commission qu'elle jugerait nécessaire.

6. La Commission se composera à l'origine d'un noyau de neuf membres nommés à titre individuel pour la période allant jusqu'au 31 mars 1947. Ces membres seront rééligibles. Outre l'exercice des fonctions énumérées aux paragraphes 2, 3 et 4, la Commission ainsi constituée fera au cours de la deuxième session du Conseil, des recommandations sur sa composition définitive.

7. Par les présentes, le Conseil nomme membres originaires de la Commission, les personnes suivantes:

M. Paal Berg..... (Norvège)
 Professeur René Cassin..... (France)
 M. Fernand Dehousse..... (Belgique)
 M. Victor Paul Haya de la Torre... (Pérou)
 M. K. C. Neogi..... (Inde)
 Mme Franklin D. Roosevelt... (Etats-Unis)

M. John C. H. Wu⁽¹⁾..... (Chine)
 ainsi que les personnes, que les membres du Conseil représentant l'URSS et la Yougoslavie⁽²⁾ auront désignées au Secrétaire général le 31 mars 1946 au plus tard.

Section B.

1. Le Conseil économique et social, considérant qu'il sera nécessaire à la Commission des droits de l'homme d'obtenir des avis sur les questions touchant à la condition de la femme,

CRÉE UNE SOUS-COMMISSION DE LA CONDITION DE LA FEMME.

2. La sous-commission soumettra à la Commission des droits de l'homme des propositions, des recommandations et des rapports relatifs à la condition de la femme.

(1) Conformément à la procédure établie par le Conseil économique et social M. C. L. Hsia a depuis lors été désigné à la place de M. John C. H. Wu.

(2) Conformément à la procédure établie par le Conseil économique et social M. Jerko Radmilovic a depuis lors été désigné par le membre du Conseil représentant la Yougoslavie.

3. The subcommission may submit proposals to the Council, through the Commission on Human Rights, regarding its terms of reference.

4. Initially, the subcommission shall consist of a nucleus of nine members appointed in their individual capacity for a term of office expiring on 31 March 1947. They are eligible for re-appointment. In addition to exercising the functions enumerated in paragraphs 2 and 3, the subcommission thus constituted shall make recommendation on the definitive composition of the subcommission to the second session of the Council through the Commission on Human Rights.

5. The Council hereby appoints the following persons as initial members of this subcommission:

Mrs. Bodil Begtrup.....(Denmark)
Miss Minerva Bernadino,
.....(Dominican Republic)
Miss Angela Jurdak.....(Lebanon)
Rani Amrit Kaur.....(India)
Miss Mistral.....(Chile)
Mrs. Viénot⁽¹⁾.....(France)
Miss Wu Yi-Fang⁽¹⁾.....(China)

and, in addition, the names of one national each from Poland and the USSR to be transmitted to the Secretary-General, not later than 31 March 1946, by the member of the Council for the Union of Soviet Socialist Republics, and three members appointed by the Commission on Human Rights to serve as *ex officio* members of this subcommission.

(6) Economic and Employment Commission

Resolution of the Economic and Social Council of 16 February 1946, (document E/20 of 15 February 1946), on the establishment of an Economic and Employment Commission, supplemented by the action taken by the Council on 18 February 1946, completing paragraphs 9 and 10 concerning the initial composition of this Commission.

1. THE ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL, being charged under the Charter with the responsibility of promoting higher standards of living, full employment, conditions of economic and social progress and development and solutions of international economic problems, and requiring advice and assistance to enable it to discharge this responsibility,

ESTABLISHES AN ECONOMIC AND EMPLOYMENT COMMISSION.

2. The Commission shall advise the Economic and Social Council on:

- (a) economic questions of a general character;
- (b) economic questions involving concerted study and action by more than one specialized agency or commission of the Council;
- (c) the world economic situation and economic problems requiring immediate attention from time to time.

(1) In accordance with the procedure laid down by the Economic and Social Council, Madame LeFauchoux has since been nominated in place of Madame Viénot. Similarly, Mrs. W. S. New has been nominated in place of Miss Wu Yi-Fang.

3. La sous-commission peut soumettre au Conseil, par l'intermédiaire de la Commission des droits de l'homme, des propositions concernant son mandat.

4. La sous-commission se composera au début d'un noyau de neuf membres nommés à titre individuel pour la période allant jusqu'au 31 mars 1947. Ces membres seront ré-éligibles. Outre l'exercice des fonctions énumérées aux paragraphes 2 et 3, la sous-commission ainsi constituée fera, à la deuxième session du Conseil, et par l'intermédiaire de la Commission des droits de l'homme, des recommandations sur sa composition définitive.

5. Par les présentes, le Conseil nomme membres originaires de la sous-commission:

Mme Bodil Begtrup.....(Danemark)
Mlle Minerva Bernadino,
.....(République Dominicaine)
Mlle Angela Jurdak.....(Liban)
Rani Amrit Kaur.....(Inde)
Mlle Mistral.....(Chili)
Mme Viénot⁽¹⁾.....(France)
Mlle Wou Yi-Fang⁽¹⁾.....(Chine)

ainsi qu'un ressortissant polonais et un ressortissant soviétique que le membre du Conseil représentant l'Union des Républiques socialistes soviétiques aura désigné au Secrétaire général le 31 mars 1946 au plus tard, et enfin trois membres nommés par la Commission des droits de l'homme pour faire partie *ex officio* de la sous-commission.

(6) Commission des Questions économiques et de l'emploi

Résolution du Conseil économique et social du 16 février 1946 (document E/20 du 15 février 1946) concernant la création d'une Commission des Questions économiques et de l'emploi, et décisions complémentaires prises par le Conseil, le 18 février 1946, touchant les paragraphes 9 et 10 relatifs à la composition initiale de cette Commission.

1. Le CONSEIL ÉCONOMIQUE ET SOCIAL étant chargé, aux termes de la Charte, de favoriser le relèvement des niveaux de vie, le plein emploi et les conditions de progrès et de développement dans l'ordre économique et social, ainsi que la solution des problèmes internationaux dans le domaine économique, et ayant besoin d'avis et d'assistance pour s'acquitter de cette tâche,

CRÉE UNE COMMISSION DES QUESTIONS ÉCONOMIQUES ET DE L'EMPLOI.

2. La Commission donnera des avis au Conseil économique et social sur les points suivants:

- (a) les questions économiques d'ordre général;
- (b) les questions économiques nécessitant l'étude et l'action concertées de plusieurs institutions spécialisées ou commissions du Conseil;
- (c) la situation économique mondiale et les problèmes d'ordre économique qui pourront se poser éventuellement et qui exigeront une étude immédiate.

(1) Conformément à la procédure établie par le Conseil économique et social Mme LeFauchoux a depuis lors été désignée à la place de Mme Viénot. Mme W.S. New a de même été désignée à la place de Mlle Wou Yi-Fang.